

This session explores how the Conflict Sensitivity Hubs in West and Central Africa (CSC-Hubs) have established themselves as dynamic and inclusive platforms, fostering collaboration and strengthening cross-sectoral impact for peace. They function as spaces for peer learning and collective action, aiming to better integrate conflict sensitivity practices into the humanitarian, development, peacebuilding, and environmental sectors across a region marked by complex crises.

Participants will be introduced to the structure, objectives, and added value of the CSC Hubs, followed by a reflection on the key factors contributing to their effective functioning. The session will be enriched by four thematic focus areas, showcasing concrete examples of conflict sensitivity in practice, drawn from a recent regional event held in Benin in February 2025:

- Integrating conflict sensitivity into humanitarian and development programmes, including in times of crisis
- The role of religious and spiritual leaders in conflict prevention
- Conflict-sensitive approaches to natural resource management, climate resilience, conservation, and broader environmental initiatives
- Strategies to strengthen conflict sensitivity in media and communication

These examples highlight how the Hubs and their members contribute to context-sensitive responses by promoting synergy in action. The session invites reflection on ways to strengthen and expand these collective efforts for greater adaptability across different levels of action and lasting impact for peace.

*Cette session explore comment les Hubs de Sensibilité aux Conflits en Afrique de l'Ouest et du Centre (CSC-Hubs) se sont établies comme des plateformes dynamiques et inclusives, favorisant la collaboration et renforçant l'impact intersectoriel sur la paix. Ils fonctionnent comme des espaces d'apprentissage entre pairs et d'action collective pour une meilleure intégration des pratiques de la sensibilité aux conflits dans les domaines de l'humanitaire, du développement, de la consolidation de la paix et de l'environnement dans une région marquée par des crises complexes.*

*Les participant·e·s seront introduit·e·s à la structure, aux objectifs et à la valeur ajoutée des CSC Hubs, suivi d'une réflexion sur les facteurs clés de leur bon fonctionnement. La session sera enrichie par quatre focus thématiques illustrant des exemples concrets de sensibilité aux conflits en pratique, issus d'un récent événement régional tenu au Bénin en février 2025:*

- *Intégration de la sensibilité au conflit dans les programmes humanitaires et de développement, y compris en temps de crise*
- *Rôle des leaders religieux et du monde spirituel dans la prévention des conflits*
- *Approches sensibles aux conflits pour la gestion des ressources naturelles, la résilience climatique, la conservation et les initiatives environnementales plus larges*
- *Stratégies pour renforcer la sensibilité au conflit dans les médias et la communication*

*Ces exemples montrent comment les hubs et leurs membres contribuent à soutenir des réponses sensibles aux contextes, en promouvant la synergie d'action. La session invite à réfléchir sur les moyens de renforcer et d'étendre ces efforts collectifs pour une plus grande adaptabilité aux différentes échelles d'actions et un impact durable pour la paix.*